
 Tavas�lan koulun vanhempainyhdistys  OIKAISUVAATIMUS 

 jennika.punta@edu.mynamaki.fi 

 23120 Mietoinen  9.9.2024 

 Mynämäen kunta / Sivistyslautakunta 

 Vehmaan�e 111 

 23100 Mynämäki 

 Mynämäen  kunnan  sivistyslautakunta  on  kokouksessaan  20.8.2024  tehnyt  päätöksen  §84  (214/12.00.01/2024)  koskien 
 Mynämäen  koulujen  alkamisaikojen  muu�amista  1.8.2025  alkaen.  Päätöksen  tarpeellisuu�a  perustellaan  koulukuljetusten 
 ostoliikenteen  kilpailu�amisella  syksyksi  2025,  tavoi�eena  hyödyntää  linja-autokuljetuksia  mahdollisimman  paljon  siltä  osin 
 kuin  se  on  taloudellises�  kanna�avampaa.  Päätöksen  perusteluissa  todetaan,  e�ä  asiasta  on  keskusteltu 
 yhteisymmärryksessä koulujen rehtoreiden kanssa ja e�ä oppilaita, huoltajia ja henkilökuntaa on kuultu asiasta. 

 Tavas�lan  koulussa  koulun  nykyinen  alkamisaika  on  klo  9.00.  Edellä  mainitun  päätöksen  myötä  uusi  alkamisaika  tulisi 
 olemaan  1.8.2025  alkaen  klo  8.20.  Päätöksen  jälkeen  koulun  oppilaiden  vanhemmat  ovat  lähestyneet  Tavas�lan  koulun 
 vanhempainyhdistystä  yhteydenotoilla,  joissa  koroste�in  aloitusaikojen  muutoksen  mukanaan  tuomia  ongelmia,  joita 
 sivistyslautakunnan päätöksessä ei koe�u otetuksi rii�äväs� huomioon. 

 Yhteydenotoissa  on  tuotu  esiin  kodeissa  nykyisellään  kouluaamuisin  esiintyviä  ongelmia  lii�yen  oppilaiden  omatoimiseen 
 selviytymiseen  kouluun  rii�ävän  ajoissa.  Kouluaamujen  aikaistuminen,  mitä  todennäköisimmin  tulee  kärjistämään 
 �lanne�a en�sestään erityises� niiden lasten osalta, joille nykyinen alkamisaika on ollut haastava. 

 Esiin  on  tuotu  myös  huolia  varhaisemman  aloitusajan  vaikutuksista  oppilaiden  koulupäivän  aikaiseen  vireyteen  sekä 
 jaksamiseen ja sen myötä oppimistuloksiin. 

 Perheistä  joissa  osa  koulumatkasta  joudutaan  kävelemään  auto�en  reunaa  pitkin  tuo�in  esiin,  e�ä  koulupäiviä,  jolloin  lapsi 
 joutuu kulkemaan �en reunassa pimeässä kertyy keväisin ja syksyisin enemmän aikaisemman alkamisajan myötä. 

 Aikaisemman  aloitusajan  myötä  koulun  pää�ymisaika  tulee  lyhenemään  vastaavas�  iltapäivän  puolelta.  Käytännössä  tämä 
 tarkoi�aa  pidempää  yksin  viete�yä  aikaa  kotona  koulupäivän  jälkeen  niillä  koululaisilla  joilla  ei  ole  mahdollisuu�a  koulun 
 jälkeen osallistua esimerkiksi iltapäivätoimintaan tai muuhun vastaavaan toimintaan. 

 Yhtey�ä  o�aneissa  vanhemmissa  huolta  aiheu�aa  myös  se,  kuinka  koulun  aikaisemman  alkamisajan  myötä  aiheutuva  tarve 
 lapsen  varhaisemmalle  nukkumaanmenolle  on  mahdollista  toteu�aa  käytännössä,  kun  kuitenkin  lasten  harrastusten 
 pää�ymisajat iltaisin pysyvät muu�uma�omina. 

 Epä�etoisuu�a  on  herä�änyt  myös  se  kuinka  ka�avas�  koulubussi  pystyy  kulkemaan  nykyisten  taksikyy�en  kanssa 
 vastaavia rei�ejä (talvikunnossapito ym.). 

 Lisäksi  vanhempainyhdistys  haluaa  osaltaan  tuoda  esiin  e�ä  vanhempien  kuulemiseen  vara�ua,  käytännössä  neljän  päivän 
 mi�aista  kuulemisaikaa  on  asian  merki�ävyys  osassa  kodeista  huomioiden  pide�ävä  kohtuu�oman  lyhyenä  etenkin  sen 
 ajoi�uessa  osi�ain  kesälomakaudelle.  Vanhempainyhdistys  kiinni�ää  huomiota  siihen  e�ä  erityislasten  opetus  on 
 keski�ynyt  Tavas�lan  ja  Laurin  kouluihin,  ja  erityislasten  tarpeet  (lääkitys,  ruokailujen  välit  ym.)  voivat  olla  huonos� 
 sovite�avissa  yhteen  koulun  alkamisajan  muutoksen  kanssa.  Myöskään  sivistyslautakunnan  pöytäkirjasta  ei  tule  ilmi  onko 
 alkamisajan  muutoksesta  tehty  vaikutusarviota  siitä  millaisia  mahdollisia  lisäkustannuksia  päätöksestä  kunnalle 
 todellisuudessa  aiheutuu. 

 Tavoite  koulukyydeistä  kunnalle  aiheutuvien  kulujen  pienentämisestä  on  kannate�ava,  mu�a  se  ei  saa  tapahtua 
 turvallisuuden,  tai  oppimistulosten  kustannuksella.  Edellämainitun  johdosta  tavas�lan  koulun  vanhempainyhdistys  esi�ää 
 kyseistä  sivistyslautakunnan  päätöstä  koskien  oikaisuvaa�muksensa  ja  katsoo,  e�ä  sivistyslautakunnan  tulisi  harkita 
 uudelleen  päätöstään  koulujen  alkamisaikojen  muu�amisesta  sekä  pyrkiä  maini�ujen  tavoi�eiden  saavu�amiseen  keinoin 
 joista ei aiheudu yllä kuva�uja hai�oja. 
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